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Protokół Nr XV/04 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

w dniu 30 listopada 2004 r. 
 

 

 

Godzina rozpoczęcia: 9.05 

Godzina zakończenia : 12.15 

 

 

Miejsce obrad : sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Choroszczy 

 

 

Obecni na posiedzeniu: 

 

1. Dąbrowski Jacek 

2. Tymiński Piotr 

3. Kraśniki Tomasz 

4. Bogdan Antoni 

5. Perkowski Andrzej 

6. Rojecki Witold 

7. Szydłowski Romuald 

8. Borowski Marek 

9. Błażkowski  Krzysztof 

10. Dojlida Piotr 

11. Siemieniuk Jerzy 

12. Werpachowski Aleksander 

13. Półkośnik Adam 

14. Radłowski Adam 

15. Wardziński Robert 

 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

 

1. Stefan Bielski –Zastępca Burmistrza Choroszzy 

2. Teresa Lenczewska – Skarbnik Gminy 

3. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli  

4. Mieszkańcy miasta i gminy 
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Porządek obrad XV Sesji: 

1. Otwarcie obrad  

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

4. Interpelacje i wnioski. 

5.  Dokonanie zmian budżetu gminy na 2004 rok. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

6. Ustalenie stawek podatkowych na terenie gminy na 2005 rok: 

- od nieruchomości 

- od posiadania psów 

- od środków transportowych 

- opłaty targowej 

- opłaty administracyjnej 

- ceny 1q żyta do obliczenia podatku rolnego 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwał. 

      7. Podjęcie uchwały intencyjnej w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w części dotyczącej miasta Choroszcz w 

obrębie drogi krajowej Nr 8 Białystok – Warszawa i ul. Łąkowej. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

8. Rozpatrzenie wniosku dotyczącego powiększenia składu osobowego Komisji   

Rewizyjnej. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

 9.  Zapytania i wolne wnioski. 

         10. Zakończenie obrad Sesji. 

 

 

mmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmm 

 

 

Ad. 1 – 

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Choroszczy Choroszcz. Romuald 

Szydłowski otworzył obrady XV Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy. 

Powitał przybyłych na spotkanie, poczym stwierdził, że ilość radnych zabezpiecza 

regulaminowe qworum dla podejmowania prawomocnych decyzji i uchwał. 

Obecnych 12 radnych, nieobecny p. Jacek Dąbrowski, p. Antoni Bogdan i p. Tomasz 

Kraśnicki. 
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Ad. 2 – 

 

 Następnie Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad, który został 

doręczony radnym przed Sesją. 

 

 

Porządek obrad został przyjęty przez Radę jednogłośnie. 

 

 

Ad. 3 – 

 

 Przewodniczący Rady poprosił o przyjęcie w drodze glosowania protokołu  

z poprzedniej – XIV - Sesji Rady Miejskiej. 

 

Protokół z XIV Sesji został przyjęty głosami : 

- za przyjęciem – 11 głosów 

- wstrzymało się – 1 głos. 

 

Obecnych 12 radnych, nieobecny p. Jacek Dąbrowski, p. Antoni Bogdan i p. Tomasz 

Kraśnicki. 

 

 

Ad. 4 – 

 

 Interpelacje i wnioski  zgłosili: 

Marek Borowski- 

Poprosił o kopie protokołów z Sesji nr XI,XII i XIII. 

 

Piotr Tymiński- 

Dyskusja na temat, który chce poruszyć została już podjęta na Komisji Gospodarki – 

chodzi o problem z bezpańskimi psami. Zgłasza wniosek formalny o podjęcie 

kroków w celu uruchomienia  schroniska na naszym terenie. Białystok 

prawdopodobnie wypowie wszystkim gminom wyłapywanie zwierząt. Należy tą 

sprawę ogłosić szerzej. 

 

Przybył p. Kraśnicki i p. Dąbrowski – obecnych 14 radnych. 

 

Aleksander Werpachowski – 

Zorganizowanie schroniska na terenie gminy jest prawnie trudne do przejścia. Nawet 

Spółdzielnia Kółek Rolniczych mogłaby to rozpocząć – jako lokalizację widziałby 

byłą bazę w Izbiszczach. Poszukuje osoby kompetentnej, która chciałaby się tego 

podjąć. 

 

Jerzy Ułanowicz- 

Jest to temat bardzo istotny do rozwiązania – będzie próbował rozmawiać w tej 

sprawie z Prezydentem Białegostoku, ponieważ oni mają przystosowane schronisko 

pod każdym względem i byłoby to najlepsze rozwiązanie. Jest propozycja p. 

Werpachowskiego , który chciałby ten problem rozwiązać na naszym terenie. Można 

to załatwić w porozumieniu z innymi zainteresowanymi gminami. Problem widać na 
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naszych ulicach gdyż coraz więcej psów jest wyrzucanych przy przywożonych na 

nasz teren. 

 

Przybył p. Bogdan – obecnych 15 radnych. 

 

Tomasz Kraśnicki – 

Poruszył temat budynku po byłym przedszkolu przy ul. Sienkiewicza – zwrócił 

uwagę na konieczność odpowiedniego zabezpieczenia budynku poprzez jego 

zamknięcie. Wnioskuje również o usunięcie 4 topoli z tego terenu. Złoży w tej 

sprawie wniosek na piśmie. 

 

Antoni Bogdan – 

W imieniu zainteresowanej młodzieży wystąpił z wnioskiem o ustalenie godzin 

otwarcia Centrum Kultury w niedziele. 

Wypowiadając się w kwestii poruszonej przez przedmówce zaproponował, by ( o ile 

plac pod wymienionym budynkiem przedszkola jest gminny) ogłosić przetarg na 

rozbiórkę tego budynku, a następnie sprzedaż placu z przeznaczeniem pod np. 

pawilon handlowy - jak zostało to zrobione po drugiej stronie ulicy. 

 

Ad. 5 – 

 

 Informacje o propozycji zmian w budżecie gminy na 2004 rok przedstawił 

Burmistrz Choroszczy. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Poinformował, że jest następująca propozycja zmian w budżecie na 2003 rok : 

1) zwiększyć plan dochodów o kwotę 23 579 zł – kwota z rezerwy 

państwa jako dodatek do pieniędzy unijnych na remont stacji 

uzdatniania wody w Choroszczy ( modernizacja ta została już 

ukończona, koszt całkowity 270 tys zł, z Unii otrzymamy ok. 200 tys 

zł dotacji), 

2) środki te zapisujemy po stronie dochodów i wydatków, zostaną 

przekazane Spółce, 

3) zmniejszyć plan dochodów budżetowych o 10 770 zł, w tym: 

- 5 700 zł – OSP Choroszcz, 

- 4 677 zł – Program Aktywizacji Obszarów Wiejskich  - po przetargach 

kwoty planowane na SP Kruszewo (1319 zł) i Rogowo ( 3358 i 393 zł) 

uległy zmniejszeniu,  

4) zmniejszyć ponadplanowe dochody – 67 400 zł , w tym: 

- 2 600 zł– z tytułu budowy wodociągów ( partycypacja ludności) 

- 8 600 zł – z tytułu opłat eksploatacyjnych ( od firm wydobywających 

żwir) 

- 2 850 zł – za użytkowanie wieczyste, 

- 14 tys zł – z tytułu opłat adiacenckich, 

- 2 800 zł – za wypisy i wyrysy z planu zagospodarowania  

przestrzennego 

- 9 000 zł – z tytułu podatku od spadów i darowizn, 

- 14 750 zł – od środków transportowych, 

- 1000 zł – odsetki na rachunkach bankowych 

5) zmniejszyć plan wydatków – 67 400 zł , w tym: 
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- 2 800 zł – dla OSP Choroszcz 

- 1900 zł – dopłata do przedszkoli specjalnych w Białymstoku 

- 3 000 zł – dofinansowanie orkiestry dętej przy gimnazjum 

- 40 000 zł – na utrzymanie dróg 

- 15 700 zł – na diety radnym 

- 4 tys zł – na prowizje sołtysom, 

6) zmniejszyć plan wydatków budżetowych  o 18 300 zł – przeniesienie 

między § dotyczącymi Szkoły Podstawowej w Choroszczy 

7) wprowadzić zmianę w klasyfikacji budżetowej – oświata 

8) budżet po zmianach:  

- dochody – 16 654 729 zł 

- wydatki – 17 449 703 zł. 

 

Rada Miejska bez uwag i zastrzeżeń przyjęła przedmiotowe zmiany 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2004 rok. 

 

Uchwała została jednogłośnie przyjęta przez Radę.  

 

 (uchwała Nr XV/144/04, stanowi załącznik do protokołu, strona 15) 

 

 

Ad. 6 – 

 

 Przewodniczący Rady p. Romuald Szydłowski poprosił Burmistrza o 

przedstawienie informacji na temat stawek podatkowych proponowanych na rok 

2005. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Zaproponował, że przedstawi sprawę podatków ogólnie, gdyż mając na uwadze 

wskaźniki inflacyjne jakie zostały opublikowane w Monitorze Polskim przez Prezesa 

Głównego Urzędu Statystycznego, chce zaproponować podwyższenie stawek 

podatkowych na rok 2005 rok o 3,2%. 

Proponuje się zwolnić od podatku od nieruchomości: 

1) budynki lub ich części oraz grunty stanowiące mienie komunalne gminy, o ile 

nie są we władaniu osób fizycznych, osób prawnych lub jednostek 

organizacyjnych nie mających osobowości prawnej, o których mowa w art. 3 

ustawy o podatkach i opłatach lokalnych; 

2) budynki lub ich części oraz grunty stanowiące własność albo będące we 

władaniu straży pożarnych. 

Zwolnienia, o których mowa w ust. 1 nie obejmują budynków i gruntów związanych 

z prowadzeniem działalności gospodarczej. 

Stawki podatkowe zwiększą się  również od niektórych środków transportowych a to 

z uwagi na zmianę kursu EURO, natomiast część ulegnie obniżeniu. 

Zaproponował ponadto przyjęcie do określenia podatku rolnego na 2005 rok średniej 

ceny skupu żyta za okres pierwszych trzech kwartałów w 2004 r., która to wg 

publikacji Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego wynosi 37,67 zł/1q. 
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Przewodniczący Rady poprosił o opinie Komisji Rady – Przewodniczący Komisji 

poinformowali, że propozycje podatkowe zostały jednogłośnie przyjęte przez 

Komisje. 

 

Marek Borowski – 

Ostro zaprotestował – gmina nie ma moralnego prawa by podnosić podatki – 

szczególnie dotyczy to terenów przy Sz. Warszawskiej ( Łyski, Porosły, Kolonia 

Porosły) skąd spływają duże sumy podatków, a nic się dosłownie  nie robi dla tej 

społeczności. Nie był obecny na Komisji, stąd różnica w opiniach. 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwał w sprawie:  

- określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 14 głosów 

- przeciw – 1 głos. 

 

 (uchwała Nr XV/145/04 stanowi załącznik do protokołu, strona 16 ) 

 

- zwolnień w podatku od nieruchomości 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

(uchwała Nr XV/146/04 stanowi załącznik do protokołu, strona 17) 

 

- ustalenia wysokości stawek podatku od posiadania psów 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

(uchwała Nr XV/147/04 stanowi załącznik do protokołu, strona 18) 

 

- określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

(uchwała Nr XV/148/04 stanowi załącznik do protokołu, strona 19) 

 

- określenia wysokości stawek opłaty targowej, zasad ustalania i poboru oraz 

terminów płatności 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

(uchwała Nr XV/149/04 stanowi załącznik do protokołu, strona 20) 

 

- określenia opłaty administracyjnej, terminu płatności oraz sposobu jej poboru – 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

 (uchwała Nr XV/150/04 stanowi załącznik do protokołu, strona 21) 
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Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie stawki ustalonej Komunikatem 

Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 15 października 2004 r. w sprawie 

średniej ceny skupu żyta za okres pierwszych trzech kwartałów 2004 r.(M.P.Nr 43, 

poz. 765) w wysokości 37,67 zł za 1q, która stanowić będzie podstawę obliczania 

podatku rolnego za 2005 rok na obszarze gminy.  

 

Rada Miejska jednogłośnie przyjęła przedmiotową stawkę. 

      (projekt uchwały w załączeniu) 

 

Ad. 7 – 

 

 Burmistrz Choroszczy p. Jerzy Ułanowicz poinformował , że następny punkt 

porządku obrad dotyczy dostosowania uchwalonego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta i gminy Choroszcz do publikacji ogłoszonej w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Podlaskiego. 

Nastąpiła bowiem rozbieżność pomiędzy planem uchwalonym przez Radę Miejską , 

a planem opublikowanym w wymienionym Dzienniku, w części dotyczącej działek 

położonych na północ od drogi krajowej Nr 8 i na wschód od ulicy Łąkowej w 

obrębie miasta Choroszcz. 

W sprawie wspomnianej rozbieżności prowadzone jest dochodzenie prokuratorskie – 

projektant p. *(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 

ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa 

Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego) przyznał się, że nastąpiła pomyłka 

dotycząca tego terenu w wyniku której dostarczono niewłaściwe dokumenty do 

publikacji. 

Wynika to z całej procedury prowadzonej przez prokuratora – kwestia czy zrobił to 

świadomie czy nie jest badana w oddzielnym dochodzeniu. 

W tej chwili zadaniem Rady jest doprowadzenie do zgodności tych planów, gdyż 

zgodnie z prawem uchwała Rady w tym temacie podlega ogłoszeniu i jako-taka 

stanowi źródło prawa. Jest na tym terenie zakład przemysłowy, który chce 

rozbudować się i dostosować zakład do wymogów Unii. Jest propozycja podjęcia 

uchwały intencyjnej dotyczącej sprostowania, dostosowania planów 

zagospodarowania przestrzennego – by plan uchwalony przez Radę był zgodny z 

publikacją. 

Rada uchwaliła plan z oznaczeniami na tym terenie P, UR i UI ( przemysł, 

rzemiosło, usługi inne), natomiast projektant dostarczył do ogłoszenia dokumenty z 

oznaczeniem RP ( usługi związane z przetwórstwem rolniczym). Teren jest 

określony bo RP dotyczy terenu od Sz. Warszawskiej – od dz. Nr *(wyłączenie jawności 

w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie 

do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu 

Organizacyjnego) do dz. Nr *(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie 

art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła 

Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego) ; od zachodu ul. Łąkowa , od 

strony Białegostoku dz. Nr*(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie 

art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła 

Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego).  

Jeszcze raz podkreślił, że należy doprowadzić do zgodności planów 

zagospodarowania. 
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Romuald Szydłowski – 

Dodał, że powinno nastąpić sprostowanie tej sprawy w Dzienniku Urzędowym, ale 

prawnicy Urzędu Wojewódzkiego stwierdzili, że powinno to nastąpić wg takiego 

samego trybu jak uchwala się plan. 
 

Piotr Tymiński- 

Zwrócił uwagę Przewodniczącemu, że znowu powtarza się ten sam problem który 

był poprzednio odnośnie dz. *(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na 

podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność 

wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego) -  nie informuje się 

radnych o wszystkich dokumentach w sprawie. Pan Szydłowski powinien był 

przybyć na posiedzenia Komisji i przedstawić radnym przesłane do 

Przewodniczącego Rady  pismo od Prokuratora. 

 

Romuald Szydłowski – 

Wyjaśnił, że ma przedmiotowe pismo – skierowane jest ono do wszystkich stron 

postępowania -  i miał je przedstawić radnym w wolnych wnioskach ponieważ nie 

dotyczy ono tego punktu obrad. Prokurator w części dotyczącej podrobienia 

czegokolwiek .umarza postępowanie . Zaproponował odczytanie pisma Prokuratora. 

 

Radny p. Jacek Dąbrowski odczytał postanowienie o częściowym umorzeniu 

śledztwa. Prokurator postanowił umorzyć śledztwo w części dotyczącej: 

1) podrobienia planu zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz 

2) poświadczenia nieprawdy przez urzędników Urzędu Miasta i Gminy w 

Choroszczy. 

( pismo w załączeniu) 

 

Romuald Szydłowski – 

Został popełniony błąd i trzeba zdawać sobie sprawę z ogromnej odpowiedzialności 

ciążącej na projektancie, na urzędniku. Podobnie było z przyjętym niedawno przez 

Radę studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania – objętość i zakres 

materiału jest tak duża, że nie sposób to wszystko ogarnąć i sprawdzić, brać 

odpowiedzialność za każde oznaczenie. 

 

Roman Kuźmicki- 

Przypomniał, że wniosków o zmianę przeznaczenia do planu było ponad 800, działek 

dużo więcej gdyż w jednym wniosku często było wymienianych kilka – kilkanaście 

działek plus przeniesienia ze starego planu. Ogółem ok. 700 ha było wnioskowanych 

o wyłączenie z produkcji rolnej, leśnej na terenie gminy Choroszcz. Zadanie było 

bardzo duże, a między uchwalaniem a terminem przesłania do ogłoszenia jest tylko 

kilka dni. 

 

Piotr Tymiński – 

Zwrócił uwagę, że p. *(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 

ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa 

Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego)zauważyła niezgodność planów dużo 

wcześniej – dlaczego dopiero teraz radni dowiadują się o tych faktach? 

 

Roman Kuźmicki – 

Wyjaśnił, że po tym jak Urząd dowiedział się o rozbieżności w planie 

zagospodarowania przestrzennego – wystąpiono do p. *(wyłączenie jawności w zakresie 
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danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do 

informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu 

Organizacyjnego)o wyjaśnienia w tej kwestii. Pan *(wyłączenie jawności w zakresie danych 

osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji 

publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego) ( jak 

wyjaśniał w trakcie postępowania) nie wie skąd się ta rozbieżność wzięła – 

prawdopodobnie w pracowni nastąpiła rozbieżność między mapami. Pan *(wyłączenie 

jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o 

dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu 

Organizacyjnego)jeździł do Urzędu Wojewódzkiego wyjaśniać jak to sprostować  - 

trzeba to było zrobić poprzez zmianę planu miejscowego ( to było w 2003 r.) . 

Niestety nie mogliśmy tego zrobić w tamtym okresie z uwagi na brak studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania. W tej chwili studium jest 

zatwierdzone przez Radę i dlatego jest możliwość przystąpienia do zmiany w planie 

dotyczącej wykazanej rozbieżności. 

 

*(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego)– 

Zarzuciła, że Burmistrz i Przewodniczący Rady kłamią – pisała w roku 2003 o 

rozbieżności w planie zagospodarowania ( jest pewna że pisał również *(wyłączenie 

jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o 

dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu 

Organizacyjnego)– nikt nie otrzymał w tej sprawie odpowiedzi z Urzędu) , pisało 15 

osób z ul. Mickiewicza – również żadnej odpowiedzi. Za to pisało o tym publicznie 

KABO – powołując się na plan z 1997 r. ( wszystkie dokumenty są do wglądu). 

Zwrócili się do prokuratury bo byli bezradni. Jest w tej chwili przekonana, że p. 

Kuźmicki będzie w tej sprawie zrobiony ofiarą. Pomyłka dotyczy w tej chwili 2 

zagadnień – RP jest obowiązujące na dz.* (wyłączenie jawności w zakresie danych 

osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji 

publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego) – tu 

gdzie KABO się znajduje. Pomyłka polega na tym, że do wglądu publicznego było 

przedstawione UR – ma to osobiście przez p. *(wyłączenie jawności w zakresie danych 

osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji 

publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu 

Organizacyjnego)napisane na matrycy – więc UR czy RP, ale tylko tych wymienionych 

działek. Nie ma to nic wspólnego z działką, na której KABO chce się 

rozbudowywać. Tam była działka rolna – p. *(wyłączenie jawności w zakresie danych 

osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji 

publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego) 

wystąpił o działkę budowlaną, ale nie uwzględniono tego. Wszystko świadczy o tym 

w Dzienniku Urzędowym, że nie była przekwalifikowana, pozostaje rolnicza ( za to 

został obciążony), ale działka ta nigdy nie miała innych symboli.  Zweryfikujemy to 

wszystko jeszcze raz, bo te wszystkie podania, które wpłynęły do Burmistrza 

pozostały bez odpowiedzi. 

 

Roman Kuźmicki – 

Jeśli chodzi o podania, które pisała p. *(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; 

na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; 

jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego) i inni przez nią 

wymienieni – one wpłynęły, potwierdza. Było prowadzone postępowanie w sprawie 

wydania warunków zabudowy dla zakładu KABO. Na etapie, kiedy było 

zawiadomienie do sąsiadów, że dokumentacja jest wyłożona do publicznego wglądu, 
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państwo się wypowiadaliście – nic tam nie ma, że jest niezgodność planu. Do tych 

podań ustosunkowuje się na etapie wydawania warunków zabudowy, a taka decyzja 

nigdy nie została wydana. Został wydany projekt decyzji, który poszedł do 

uzgodnienia. Projekt ten został wycofany przez KABO ponieważ w lipcu zmieniła 

się ustawa i już nie była potrzebna decyzja, a tylko wyrys i wypis z planu. Decyzja 

nie została nigdy wydana i dlatego nie udzielono odpowiedzi na państwa wnioski. 

 

*(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego) – 

Jest przeciwna uchwalaniu zmian na tym terenie – powinno zostać RP dla terenu na 

którym obecnie stoi KABO i dz. *(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na 

podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność 

wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego) powinna być rolna. 

 

*(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego) – 

Jeśli powstała pomyłka prosi w takim razie o umorzenie jego sprawy tj. uiszczania z 

jego strony opłaty planistycznej za sprzedaż dz. *(wyłączenie jawności w zakresie danych 

osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji 

publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego) W tej 

chwili sprawa ta jest w sądzie administracyjnym.  

 

Jerzy Ułanowicz – 

Przypomniał, że prokurator stwierdził w odczytanym piśmie, że umarza śledztwo 

dotyczące: podrobienia planu zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz 

oraz poświadczenia nieprawdy przez urzędników Urzędu Miasta i Gminy w 

Choroszczy. 

Kieruje natomiast zarzuty do jego osoby i Kuźmickiego dotyczące spraw nie 

związanych z dzisiejszym tematem, a mianowicie : 

- że doprowadził do uchwalenia planu, na którym nie ma linii rozgraniczających  

- że nie zostały przekazane kopie planu odpowiednim jednostkom 

- że przekroczył uprawnienia, ponieważ wydał decyzje żeby funkcjonował plan 

sprzeczny z publikacją. 

Panu Kuźmickiemu - że wydał wyrys dla KABO (1 lipca) , w którym poświadczył za 

zgodność, na podstawie autorskiej interpretacji p.* (wyłączenie jawności w zakresie danych 

osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji 

publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego), że 

nasz plan uchwalony jest zgodny z publikacją. Tylko takie zarzuty są stawiane przez 

Prokuratora. Natomiast w sprawie p. *(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na 

podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność 

wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego) prokurator również 

wyraził swoje stanowisko i nie można nic w tej sprawie zmienić. Otrzymano w tej 

chwili decyzję Głównego Inspektora Nadzoru Budowlanego – na podstawie tego 

wyrysu potwierdzonego przez p. Kuźmickiego KABO dostało pozwolenie na 

rozbudowę zakładu na dz.* (wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie 

art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła 

Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego); Urząd Wojewódzki stwierdził 

nieważność tej decyzji, a Główny Inspektor uchyla tą decyzje w całości i odmawia 

stwierdzenia nieważności decyzji Starostwa Powiatowego z 14 listopada.  Główny 
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Inspektor potwierdza, że decyzja wydana na pozwolenie jest ważna i nie zaskarżenia 

– jest ostateczna. 

 

Antoni Bogdan – 

Zaproponował by zostawić rozstrzygnięcie tej spraw do czasu jej wyjaśnienia – 

KABO może się rozbudowywać ale powinno to być robione zgodnie z prawem.  

 

Marek Borowski – 

Przypomniał fragment pisma prokuratora „…jedynie opublikowana w dzienniku 

urzędowym wersja planu miejscowego jest wersją obowiązującą…”. 

 

Wobec braku innych głosów – Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w 

sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Choroszcz w części dotyczącej działek położonych na północ 

od drogi krajowej Nr 8 i na wschód od ul. Łąkowej w obrębie miasta Choroszcz. 

 

W wyniku głosowania, przy stosunku głosów: 

- za przyjęciem – 7 głosów, 

- przeciw – 0 głosów 

- wstrzymało się – 8 głosów         Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XV/151/04 stanowi załącznik do protokołu, strona 22) 

 

 

Ad. 8 – 

 

 Przewodniczący Rady przypomniał, iż na poprzedniej Sesji w dniu 28 

października 2004 r. przedstawiciel Klubu Radnych „Uczciwość i praca” zgłosił 

wniosek o uzupełnienie składu Komisji Rewizyjnej o członka wymienionego Klubu. 

W związku z powyższym poprosił o opinie Komisji Rady w tej sprawie. 

 

Przewodniczący Komisji Rady wyjaśnili, że obie Komisje przyjęły wniosek Klubu 

informacyjnie i postanowiły wyjaśnić sprawę na dzisiejszej Sesji. 

 

Piotr Tymiński – 

Przedstawił stanowisko Klubu Radnych w sprawie zwiększenia składu Komisji 

Rewizyjnej : zdaniem Klubu Rada powinna rozpatrzyć  kwestię czy Komisja 

Rewizyjna po wprowadzeniu do niej członka Klubu pozostanie 3 – osobowa jak 

dotychczas, czy też zwiększy się jej skład. Chodzi przede wszystkim o podział 

głosów podczas głosowań na posiedzeniach tej Komisji. 

 

W wyniku przeprowadzonej dyskusji, p. Piotr Tymiński zgłosił wniosek formalny o 

wprowadzenie dwóch członków Klubu Radnych do składu Komisji Rewizyjnej- 

sprawa do rozpatrzenia na następnej Sesji. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił o rozpatrzenie tej kwestii 

na poszczególnych Komisjach Rady. 

 

      ( projekt uchwały w załączeniu) 
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Ad. 9 – 

 

 Zapytania i wnioski zgłosili: 

 

Romuald Szydłowski –  

poinformował o wygranej ULKS Badminton Choroszcz w XX Ogólnopolskim 

Drużynowym Turnieju Uczniowskich Klubów Sportowych w badmintonie . Zamiary 

są takie by w 2005 roku powołać I ligę i z I ligi przejść do extraklasy. Mają nawet 

propozycję utworzenia jednej klasy mistrzostwa sportowego. Będzie to świetna 

reklama naszej gminy. 

 

Antoni Bogdan – 

Zwrócił uwagę na następujące sprawy: 

- dlaczego nic się nie robi na terenie wokół sali gimnastycznej przy gimnazjum? 

- jak przedstawia się sytuacja z wysypiskiem, jakie są prowadzone działania celem 

jego poszerzenia? 

- wspominał już kilkakrotnie o tej sprawie – kiedy będą przeprowadzone naprawy 

pogwarancyjne na ul. Kościuszki i Białostockiej. Jego zdaniem przetargi na takie 

roboty powinny być organizowane dużo wcześniej; ta sama sytuacja może się 

powtórzyć z wykonywaną  tej chwili ul.Akacjową. 

- czy coś się dzieje w sprawie budynku przy ul. Dominikańskiej 1 – trzeba 

koniecznie znaleźć nabywcę, nawet za przysłowiową złotówkę 

- pętla w Zaczerlanach -  co to znaczy, że zostanie wykonana w najbliższym czasie? 

 

Jerzy Ułanowicz- 

Odpowiadając wyjaśnił, że: 

- sala sportowa – wczoraj odbył się wstępny odbiór, jutro będzie odbiór ostateczny. 

Od 1 stycznia dzieci będą mogły korzystać  sali. Pisaliśmy wniosek do Urzędu 

Marszałkowskiego i do Unii o środki na wyposażenie, ale z braku punktów nie 

otrzymaliśmy ich. Na zewnątrz nie robiliśmy jeszcze nic ponieważ nie ma w tej 

chwili środków w budżecie na ten cel, ale przede wszystkim chodzi o przygotowanie 

planu zagospodarowania tego terenu z uwzględnieniem boisk. Będziemy 

występować o środki właśnie na budowę tych boisk i jest tu większa szansa, że je 

otrzymamy.  Kwestia jeszcze parkingów przed szkołą, ale to etapie projektowania ul. 

Powstania Styczniowego. Z tych właśnie powodów zrezygnowaliśmy na tym etapie z 

zagospodarowania terenu wokół sali gimnastycznej – zrobimy to po odpowiednim  

przygotowaniu tematu w 2005 roku. 

 

 

Antoni Bogdan - 

Przypomniał, aby przy planowaniu zagospodarowania terenu przy gimnazjum 

uwzględnić również pływalnię. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Kontynuując udzielanie odpowiedzi wyjaśnił, iż: 

- wysypisko – z końcem roku będzie prawnie zamknięte, ale przez rok będziemy 

mogli jeszcze na nie składać po wykonaniu rekultywacji. W studium zostało 

zapisane, że jest możliwe poszerzenie wysypiska. Przy rozpatrywaniu zmian do 

planu zagospodarowania będziemy już mogli wprowadzić przedmiotowe 

poszerzenie. Są przymiarki do wprowadzenia zmian w przepisach dotyczących 
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gospodarowania odpadami. Mają być przepisane obowiązki – gmina będzie 

odpowiadała tylko za zbieranie i segregowanie odpadów, natomiast Marszałek 

będzie odpowiadał za ich składowanie. Jest to jednak projekt. 

- ul. Kościuszki i Białostocka – odbyły się przeglądy pogwarancyjne , jest protokół. 

Firmy MARK i SUPERBRUK do 15 grudnia mają poprawić nawierzchnie tych ulic.  

- budynek po byłym urzędzie – mamy problem ze zbyciem, nikt nie chce nawet za 

darmo, 

- pętla – zrobimy jak warunki pogodowe pozwolą. 

 

Piotr Tymiński – 

Jego zdaniem ul. Białostocką i Kościuszki należy miejscami zrobić od podstaw 

ponieważ cały czas będą problemy. 

Trzeba się spotkać w sprawie Komitetu obchodów 500-lecia Choroszczy. 

 

Romuald Szydłowski- 

Poinformował, że został przygotowany wypis na działki, które są we władaniu wsi – 

proponuje sołtysom by porozmawiać z mieszkańcami i podjąć decyzje o 

przekwalifikowaniu i sprzedaży ( zrobić listy popierające). Prawdopodobnie na 

następnej Sesji będzie przygotowana uchwała o przystąpieniu do zmian w planie 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Choroszcz. 

 

Jarosław Kozłowski-sołtys wsi Dzikie 

Tomasz Fiłończuk – sołtys wsi Klepacze – 

Ostrzegli, że mieszkańcy rezygnują z dzierżawy koszy – prośba o zainteresowanie 

się tym problemem. 

 

Adam Kamieński – przewodniczący Osiedla Nr 3 

Prośba o wykonanie oświetlenia ulic: Spławikowej, Wędkarskiej i Rybackiej. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Jest duże zapotrzebowanie jeśli chodzi o oświetlenie – w związku z tym 

przygotowywany jest plan robót na kilka lat, z podziałem na etapy z uwagi na środki. 

 

Adam Kamieński – 

Czy jest możliwe wznowienie działalności świetlicy socjoterapeutycznej przy  

M- GCK. Od września świetlica ta nie działa z uwagi na brak środków. Przedłużenie 

godzin pracy Centrum również byłoby zasadne z uwagi na działalność tej świetlicy. 

 

 

Jerzy Ułanowicz- 

Poinformował, że w grudniu będzie przestawiony plan profilaktyki na 2005 rok i 

trzeba będzie zwrócić uwagę na świetlice socjoterapeutyczne. Zmniejszyły się 

radykalnie środki z wpływu podatków za sprzedaż alkoholu stąd problemy ze 

świetlicą. 

 

Mariola Fiedorczuk – sołtys wsi Mińce 

Czy w związku z zagospodarowaniem terenu przy gimnazjum i ul. Powstania 

Styczniowego będzie rozwiązany problem parkingu przy Szkole Podstawowej? 
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Romuald Szydłowski – 

Wyjaśnił, że gmina ma w sądzie sprawę o zasiedzenie tego terenu – w tej chwili jest 

on bez właściciela. 

 

Jerzy Ułanowicz- 

W sprawie dzierżawy koszy – robimy wykaz osób nie posiadających pojemników i 

zajmą się tym dzielnicowi. 

 

Tomasz Fiłończuk – 

Poruszył sprawę odśnieżania chodników ponieważ jest z tym duży problem 

szczególnie dla starszych osób – prośba o zainteresowanie się tym tematem. Mogliby 

to robić ludzie otrzymujący zapomogi z Ośrodka Pomocy Społecznej.  

 

Stefan Bielski – 

Wyjaśnił, że są ustawy regulujące sprawy wypłat tych środków pomocowych – nie 

ma takiej możliwości prawnej by osoby te odpracowywały pobrane zasiłki. 

 

Antoni Bogdan – 

Jego zdaniem gmina mogłaby pertraktować z firmami wywożącymi odpady w 

sprawie stawek za usługi – ludzie rezygnują ponieważ ciągle wzrastają koszty za te 

usługi.. Sołtysi też mogliby się w to włączyć. Nawiązując do tematu środków na 

zwalczanie alkoholizmu jego zdaniem za mało jest środków przeznaczanych na 

zajęcia z dziećmi, a za dużo na dorosłych.  

 

Marek Borowski- 

Proponuje zakup traktora do odśnieżania chodników, a latem do koszenia boisk. Na 

takie miasteczko jak Choroszcz jest to dobre wyjście. 

 

Antoni Bogdan – 

Przyjrzeć się na wiosnę opuszczonym posesjom i zadbać ze strony gminy o ich 

wygląd, chodzi przede wszystkim o wykoszenie. 

 

Romuald Szydłowski- 

W związku z obchodami 500-lecia Choroszczy właściciele posesji powinni być 

zobowiązani do zadbania we własnym zakresie o posesje. 

 

 

 

 

Ad. 10 – 

 

 Wobec wyczerpania porządku obrad XV Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

– Przewodniczący Rady p. Romuald Szydłowski zakończył obrady i podziękował 

wszystkim za czynny udział. 

 

   Na tym protokół zakończono. 
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Protokołowała: 

Ewa Łukaszewicz    Przewodniczący Rady Miejskiej 

       w Choroszczy 

 

       mgr inż. Romuald Szydłowski 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


